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    PROTOKÓŁ  Nr V/15 
z sesji Rady Miejskiej w Iłowej 

z dnia  15 stycznia  2015 r. 
 

odbytej w Gminnym Centrum Kultury  i Sportu w Iłowej, przy  ul. Żagańskiej 15 
 
Pan Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad (na 15 
radnych w sesji uczestniczyło 14 radnych) i otworzył obrady V sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 
  
1) Burnat Krystyna 
2) Gajda Wiesława 
3) Jakubowicz Mieczysław 
4) Jung Alina 
5) Krawczyk Ilona 
6) Lesiak Edward 
7) Leszcz Waldemar 
8) Przynoga Franciszek 
9) Siudy Krystian 
10) Słomiński Tomasz 
11) Sygnowski Zygmunt 
12) Szymczak Piotr 
13) Wdowiak Mirosław 
14) Żołnowska Maria 
 
Nieobecny usprawiedliwiony Artur Mutwil. 
 
W związku z obecnością wymaganej liczby osób (radnych), obrady sesji są prawomocne. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 

1) Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej  
2) Roman Andzel – Sekretarz Gminy 
3) Małgorzata Kondraciuk – Kierownik Referatu Organizacyjnego UM 
4) Agata Matusiak-Wojnicz – Radca Prawny UM Iłowa 
5) Piotr Kowalski – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 
6) Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej w Iłowej 
7) Adrian Krukowski – Przewodniczący Młodzieżowej Rady Gminy Iłowa 
8) Franciszek Paczkowski  – Sołtys wsi Czerna 
9) Maria Żarska – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Iłowej 
10) Beata Laskowska-Trzeciak – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Iłowej 
11) Władysław Kozłowski – Sołtys wsi Czyżówek 
12) Leokadia Ziaja – Sołtys wsi Jankowa Żagańska 
13) Zdzisław Chodorski – Sołtys wsi Konin Żagański 
14) Parfianowicz Agata – Sołtys wsi Wilkowisko 
15) Janusz Kaniecki – Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej UM 

 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił następujący  porządek obrad: 
I.  Sprawy regulaminowe 

1. Otwarcie sesji i powitanie. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Zgłoszenie (odczytanie) uwag i poprawek do porządku obrad (w przypadku zmiany 

w porządku obrad zatwierdza się zmieniony porządek obrad). 
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II. Obrady 

1. Przedstawienie sprawozdania z działań w okresie między sesjami przez: 

 Burmistrza Iłowej,  

 Przewodniczących komisji stałych Rady Miejskiej w Iłowej.   
2. Sprawozdanie z działalności Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Iłowej za 2014 rok. 

3. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych.  

4. Interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych. 

5. Przyjęcie uchwał w sprawie: 
1) wyrażenia zgody na przyjęcie do gminnego zasobu nieruchomości, nieruchomości 

Agencji Nieruchomości Rolnych (Jankowa Żagańska) – referuje Pan Janusz Kaniecki, 

Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej (Druk Nr 5), 

2) wyrażenia zgody na przyjęcie do gminnego zasobu nieruchomości, nieruchomości 

Agencji Nieruchomości Rolnych (Borowe) – referuje Pan Janusz Kaniecki, Podinspektor 

w Referacie Gospodarki Komunalnej (Druk Nr 5), 

3) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości Skarbu Państwa do gminnego zasobu 

nieruchomości (Kowalice) – referuje Pan Janusz Kaniecki, Podinspektor w Referacie 

Gospodarki Komunalnej (Druk Nr 5), 

4) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości Skarbu Państwa do gminnego zasobu 

nieruchomości (Iłowa) – referuje Pan Janusz Kaniecki, Podinspektor w Referacie 

Gospodarki Komunalnej (Druk Nr 5), 

5) o zmianie uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty targowej w drodze inkasa, 

określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso oraz wyznaczenia terminu 

płatności dla inkasentów – referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 6), 

6) o zmianie uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty od posiadania psów w drodze 

inkasa, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso – referuje Sekretarz 

Gminy (Druk Nr 6), 

7) o zmianie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa, 

wyznaczenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso – referuje Sekretarz 

Gminy (Druk Nr 6), 

8) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie podziału gminy Iłowa na stałe okręgi 

wyborcze oraz ustalenia ich granic, numerów i liczby radnych wybieranych w każdym 

okręgu – referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 7), 

9) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie podziału gminy Iłowa na stałe obwody 

głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych 

– referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 7), 

10) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie zasad wydzierżawiania gruntów 

komunalnych – referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 7), 

11) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie opłat za zajęcie pasa drogowego – 

referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 7). 

6. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 

7. Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych. 

9. Zakończenie V sesji Rady Miejskiej w Iłowej.  

 
Zaproponowany porządek obrad został przyjęty bez uwag. 
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PRZEBIEG OBRAD 
Ad. II pkt 1 
Pan Paweł Lichtański –  Burmistrz Iłowej przedstawił sprawozdanie z podjętych działań między 
sesjami tj. od dnia 31.12.2014  r. do dnia 15.01.2015 r. : 

 podpisałem umowę z Klubem Piłkarskim „Piast” w Iłowej dot. użyczenia infrastruktury 
technicznej znajdującej się na Stadionie Miejskim w Iłowej. Umowa została podpisana 
celem zrealizowania inwestycji w ramach wniosku, który Klub złożył w Programie 
Rozwoju Obszarów Wiejskich, wniosek o przyznanie pomocy w ramach działania 413 – 
utworzenie lokalnej strategii rozwoju dla małych projektów, którego beneficjentem jest nasz 
Klub „Piast” Iłowa. Sprawa dotyczy wymiany nagłośnienia na stadionie, ławek dla 
rezerwowych i sprzętu sportowego, ale uzyskałem dzisiaj informację od Prezesa Klubu, że 
umowa, którą podpisaliśmy z Klubem Piłkarskim na użyczenie tylko tych elementów 
obiektu sportowego jest niewystarczająca. Prawdopodobnie będziemy musieli szukać innej 
formy użyczenia obiektu tak, żeby Klub mógł być rzeczywiście realnym beneficjentem a nie 
fikcyjnym tych pieniędzy tj. kwota około 40 tys. złotych. Po raz pierwszy mamy taką 
sytuację, że stowarzyszenie sportowe zajmujące się krzewieniem kultury fizycznej 
wnioskuje o pieniądze z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, uzyskuje wstępną 
akceptację, jest beneficjentem a nie może tak naprawdę w tej chwili po te pieniądze sięgnąć 
dlatego, że nie jest właścicielem ani nawet użytkownikiem obiektu sportowego, 

 wysłałem zaproszenia do rzeczoznawców do złożenia ofert dotyczących wykonania 
operatów szacunkowych nieruchomości dla Gminy Iłowa w roku 2015. Termin składania 
ofert mija jutro, 

 złożyłem wniosek o odłączenie działki nr 359/7 w Jankowej Żagańskiej z istniejącej księgi 
wieczystej i założenie dla niej księgi wieczystej z wpisaniem Gminy Iłowa jako 
współwłaściciela, 

 pozytywnie zaopiniowałem wniosek najemcy o sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 1 w 
Jankowej Żagańskiej 51, 

 w związku z pismem PKP PLK S.A. Zakładu Linii Kolejowych w Zielonej Górze 
uzupełnione zostanie oznakowanie na drogach dojazdowych do linii kolejowych w m. 
Szczepanów i w m. Konin Żagański, 

 podpisałem umowę na wykonanie odwodnienia terenu w Iłowej przy ul. Borowskiej w 
granicach działki nr 508 – przy garażach, polegającego na montażu studzienki betonowej z 
kratą ściekową i podłączeniem rurociągiem do istniejącego kolektora. Osoby, które mają 
garaże w tamtym miejscu wiedzą jak bardzo jest uciążliwy problem, który jest 
nierozwiązany od lat, 

 30 grudnia 2014r. ogłosiłem konkurs na „Organizację działalności szkoleniowej i 
współzawodnictwa sportowego o  charakterze gminnym dzieci i młodzieży na  terenie 
Czernej i Konina Żagańskiego”. Spowodowane to jest tym, że powyższe Stowarzyszenia 
Sportowe z Czernej i z Konina nie złożyły wniosku w konkursie, który był ogłoszony w 
miesiącu październiku 2014 roku. Realizacja powyższych zadań odbywać się będzie w 
okresie od 1 lutego do 30 listopada 2015 r., 

 wydałem 5 decyzji o ustalenie warunków zabudowy oraz 5 decyzji w sprawie wycinki 
drzew, 

 chciałbym, żebyście Państwo wiedzieli, że w ostatnich dwóch dniach wczoraj i 
przedwczoraj byłem w delegacji służbowej w Warszawie. Wziąłem udział w czterech 
spotkaniach m.in. przede wszystkim moim głównym celem wyjazdu było spotkanie w 
Polskiej Agencji Informacji i Inwestycji Zagranicznych – jest to instytucja do której 
bezpośrednio trafiają wszystkie zapytania od inwestorów zagranicznych do naszego kraju. A 
więc jest to instytucja pośrednicząca pomiędzy Gminami, pośrednicząca pomiędzy 
Specjalnymi Strefami Ekonomicznymi, to od tej instytucji Specjalne Strefy Ekonomiczne 
otrzymują zapytania, do tej instytucji Specjalne Strefy Ekonomiczne składają swoje oferty. 
Moja wizyta miała związek w kontekście ewentualnego podpisania porozumienia z 
Legnicką Specjalną Strefą Ekonomiczną.  
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Osoby zarządzające Strefą będą u nas w przyszłym tygodniu we wtorek, umówiliśmy się na 
spotkanie dotyczące właśnie tego porozumienia. Być może na tym spotkaniu wtorkowym po 
południu będę już mógł Państwu zreferować na jakim jesteśmy etapie jeśli o to chodzi.  
Ponadto wziąłem udział również w spotkaniu z nowym Wiceministrem w Ministerstwie 
Infrastruktury i Rozwoju Panem Waldemarem Sługockim, jeszcze do niedawna Posłem z 
Ziemi Lubuskiej. Rozmowa była bardzo konkretna dotyczyła możliwości Ministerstwa 
Infrastruktury zainwestowania w nieremontowany od lat odcinek nitki autostrady A-18. Do 
tej pory padały takie deklaracje naszych parlamentarzystów, ze strony Ministerstwa, że 
owszem nasz ,Rząd zajmie się tym problemem, wtedy kiedy zostanie zakończona 
strategiczna inwestycja w zachodniej części Polski drogi S-3. Natomiast zadaniem 
samorządowców województwa lubuskiego jest spowodować, żeby te inwestycje były 
realizowane w miarę równolegle. Nie ukrywam, że jest na to szansa.  Podejmowaliśmy 
również rozmowy dotyczące ewentualnego sięgnięcia przez Gminę Iłowa do pieniędzy z 
programów krajowych nie tylko z Regionalnego Programu Operacyjnego Lubuskie 2020. 
Przyznam szczerze, że dla tak małych gmin pieniądze krajowe są bardzo ograniczone, 
musiałby to być program, w którym wzięłoby udział kilka gmin. Nie wykluczam, że być 
może do takich pomysłów i konkluzji dojdziemy z gminami sąsiadującymi z nami.  
Ponadto spotkałem się z zarządcą nieruchomości przy ulicy Borowskiej, czyli z zarządcą 
byłego „Eskordu”. Spotkanie dotyczyło ewentualnej możliwości zbycia tej nieruchomości i 
ewentualnej możliwości włączenia nieruchomości do Specjalnej Strefy Ekonomicznej. To 
akurat u nas w Polsce się bardzo rzadko zdarza.  
Podobny problem dotyczy również nieruchomości 13 hektarowej tj. Cegielni w Jankowej, 
która decyzją z września 2014 roku staje się powoli tylko i wyłącznie zabytkiem, ponieważ 
przestał zakład funkcjonować. Aktualnie spotkałem się z Panią, która jest szefem Biura 
Prawnego firmy Wienerberger. Zarząd Spółki jest właśnie w Warszawie. Poinformowano 
mnie, że nie ma planów ukonkretyzowanych jeśli chodzi o tą nieruchomość. Oni byliby 
skłonni tą nieruchomość zbyć, natomiast wszyscy sobie zdajemy sprawę, że nie będzie to 
proste dlatego, że nieruchomość jest zlokalizowana we wsi, do której dojazd jest 
problematyczny. Tam jest niezwykle piękna i duża hala, jest to ponad 10 tysięcy metrów 
kwadratowych, jest tam możliwość zbudowania bocznicy kolejowej, jest to oczywiście 
perspektywiczna nieruchomość, perspektywiczny zakład, ale tam niestety poinformowano 
mnie, że nie ma szans na to, żeby jakakolwiek konkurencja z branży ceramicznej mogła się 
ulokować. Oczywiście oni póki co płacą podatki, bo muszą płacić podatki za tą 
nieruchomość, ale też oczywiście zakładają ten wariant, że będą powoli rozbierać część tej 
nieruchomości, żeby podatków było jak najmniej. Czyli mamy ten sam problem, który 
dotyczy nieruchomości przy ulicy Borowskiej. Ja poprosiłem Zarząd Spółki Wienerberger, 
żeby przygotował nam szczegółową informację o tym w jaki sposób funkcjonował do tej 
pory na terenie Gminy Iłowa i jakie są też ich plany. Chciałbym, żeby taka informacja była 
oficjalna, żebyśmy wszyscy mieli jasność jakie jest stanowisko firmy Wienerberger, jakie są 
ich plany. Miałem konkretne zapytania również od osób zarządzających firmą, czy zakład 
zlokalizowany w Jankowej jest objęty planem zagospodarowania przestrzennego, 
oczywiście nie jest, gdyby był to nieruchomość byłoby łatwiej zbyć. To też musimy się 
zastanowić nad tym, żeby ten plan zagospodarowania przestrzennego jak najbardziej 
uaktualnić, ponieważ on chyba od 16 lat aktualizowany nie był. 

Przewodniczący Komisji Stałych Rady Miejskiej w Iłowej złożyli sprawozdania z pracy 
Komisji za okres międzysesyjny. 

Ad. II pkt 2  
Sprawozdanie z działalności Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Iłowej za 2014 rok. 

Pani Maria Żarska – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Iłowej – przedstawiła 
sprawozdanie z działalności i tak: w  Gminnym Centrum Kultury i Sportu, w roku 2014, działało 8 
różnych form aktywności kulturalnej, które przyczyniały się do rozwoju amatorskiego ruchu 
artystycznego. Wśród kół zainteresowań, sekcji i klubów skupiających głównie dzieci i młodzież, 
wymienić należy: 
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- dziecięcą sekcję plastyczną skupiającą 18 dzieci w wieku przedszkolnym i szkoły 
podstawowej. W zajęciach uczestniczą rodzice dzieci młodszych. Celem zajęć plastycznych jest 
rozwijanie twórczej inicjatywy dziecka, pomysłowości i sprawności manualnej. Podczas zajęć 
poznawane były różne formy i techniki plastyczne: rysowanie, malowanie, lepienie, 
wydzieranie, wycinanie, a przede wszystkim łączenie technik. Tematyka prac była różnorodna. 
Dotyczyła zarówno najbliższego otoczenia jak i była dziełem wyobraźni dziecka. Prace powstałe 
podczas zajęć plastycznych eksponowane są na planszach w korytarzu GCKiS. Dzieci 
uczestniczyły w organizowanych konkursach plastycznych i warsztatach,       

 młodzieżowa grupa wokalna. W zajęciach regularnie uczestniczyło 8 osób. Celem zajęć było 
rozwijanie predyspozycji wokalnych młodzieży. Grupa brała udział w zajęciach emisji głosu, 
ćwiczeniach artykulacyjnych i dykcyjnych prowadzących do podniesienia poziomu wokalnego. 
Wokaliści występowali podczas organizowanych festynów, Świątecznego Koncertu Kolęd oraz 
XXII finału Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. Wzięli udział w eliminacjach powiatowych 
Dziecięcego i Młodzieżowego Festiwalu Piosenki Pro Arte. Na zaproszenie Burmistrza Reischen 
zaśpiewali na Święcie Miasta, 

 2 grupy tańca nowoczesnego liczące 22 osoby tworzą przedszkolaki i uczniowie szkoły 
podstawowej. Podczas zajęć dzieci poznawały improwizację w tańcu, ćwiczyły rytm, kroki i 
poznane układy taneczne. W minionym roku obie grupy wzięły udział w Lubuskiej Gali 
Tanecznej, podczas której zespół „Smart” otrzymał wyróżnienie.  Na zaproszenie Burmistrza 
Reischen  tancerze wystąpili na Święcie Miasta. Swoje umiejętności prezentowali również dla 
mieszkańców Iłowej podczas organizowanych festynów oraz 22 finału WOŚP, 

 liczący 17 osób Teatr To i Owo. Podczas zajęć młodzież doskonaliła umiejętności publicznych 
wypowiedzi, ćwiczyła dykcję, bawiła się dramą i inscenizacją. Po wyborze scenariuszy sztuk 
ćwiczono ruch sceniczny, dobierano muzykę, dekorację, kostiumy. Teatr zaprezentował dwie 
sztuki: Jasełka i spektakl pt. „Krzesło”. Teatr „TO i OWO” wziął udział w Powiatowych 
Spotkaniach Grup Kolędniczych i Jasełkowych w Szprotawie, gdzie otrzymał wyróżnienie. 

 sekcja akordeonistów i keybordzistów to 17 osób. Dzieci i młodzież doskonalili naukę gry na 
instrumentach klawiszowych. Występy dzieci można było obejrzeć podczas finału WOŚP, 
podczas koncertu na zakończenie roku szkolnego i Świątecznego Koncertu Kolęd, a także 
podczas festynów „Kwiaty Iłowej” i „Pożegnanie lata”, 

 kwartet akordeonistów, podobnie jak sekcja akordeonistów i keybordzistów, uświetniał 
występami organizowane imprezy, a także „Spotkania ze sztuką”, 

 Orkiestra Dęta licząca 28 osób koncertowała podczas świąt państwowych, kościelnych, 
organizowanych festynów w Iłowej i okolicznych miejscowościach. 

Gminne Centrum Kultury i Sportu jest także odpowiedzialne za organizację zajęć sportowych dla 
dzieci i młodzieży. Celem zajęć jest kształtowanie wśród dzieci i młodzieży opinii o pozytywnej 
roli sportu w prowadzeniu zdrowego trybu życia. Podczas zajęć uczono się różnych rodzajów i 
form rozgrzewki, rodzajów treningu na wytrzymałość, siłę, zwinność i gibkość. Doskonalono 
techniki gry w piłkę. W minionym roku w GCKiS działały następujące sekcje sportowe:     
 sekcja piłki siatkowej (żeńska) - 12 osób, 

 -   sekcja piłki koszykowej - 12 osób,  
 sekcja piłki siatkowej młodsza - 14 osób, 
 sekcja piłki halowej nożnej – 18 osób.  
Sekcje: piłki koszykowej, siatkowej i tenisa stołowego organizowały turnieje dla dzieci i młodzieży 
podczas ferii zimowych, majówki, z okazji Dnia Dziecka i  Mikołaja.  
W miesiącach od marca do listopada Gminne Centrum Kultury i Sportu organizowało zajęcia 
sportowe na Orliku. W zajęciach każdego dnia uczestniczyło średnio 30 - 40 osób, głównie dzieci i 
młodzież. Animator realizował zadania polegające na inicjowaniu, organizacji oraz prowadzeniu 
zajęć sportowych dla różnych grup społecznych, współpracował ze szkołami w celu promowania 
aktywności fizycznej, organizował i współorganizował imprezy sportowe dla dzieci i młodzieży. 
Praca na rzecz rozwoju amatorskiego ruchu artystycznego przejawiała  się także w organizacji 
wystaw prac plastycznych dzieci i młodzieży oraz wystaw prac artystów amatorów.  
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Zaprezentowanych zostało 15 wystaw: pokonkursowe „Gdy pierwsza gwiazdka”, „Gwiazdkowy 
Anioł” i Wystawa Wielkanocna Wypieków Ludowych i Plastyki Obrzędowej”, poplenerowe „Iłowa 
2013” i „Polsko Niemiecki Plener Malarski 2014”, ekslibrisu Krzysztofa Marka Bąka „Grafika 
komputerowa”, „Motyw książki w ekslibrisie” oraz „Muzyka i taniec w ekslibrisie”, fotograficzna 
„Pogranicze pięknieje”, malarstwa „Gdzieś pomiędzy” Alicji Wolskiej, rysunku Elwiry Pawłowicz. 
Po raz drugi została zorganizowana wystawa „Iłowa artystycznie” skupiająca twórców i 
rękodzielników mieszkających i tworzących na terenie gminy Iłowa. Udział  w tej wystawie 
pokazuje skalę osób przejawiających potrzebę działań artystycznych. Już po raz ósmy GCKiS 
zorganizowało plener malarski, w którym wzięło udział 20 artystów. Tym razem uczestnikami byli 
artyści polscy i niemieccy. Prace poplenerowe można było oglądać w lipcu 2014 w Iłowej, a w 
sierpniu 2014 w Peitz w Niemczech. Prezentowane wystawy są regularnie odwiedzane przez 
przedszkolaki i uczniów ze szkoły podstawowej w Iłowej.  
Odbyło się 9 konkursów, w których wzięło udział 528 osób, głównie dzieci i młodzież: Lubuska 
Gala Teatralna, Lubuska Gala Taneczna, 59 Ogólnopolski Konkurs Recytatorski, Konkurs na 
Wypieki Ludowe i Plastykę Obrzędową (wszystkie na szczeblu powiatowym), ponadto na poziomie 
gminnym rozstrzygnięty został konkurs recytatorski oraz plastyczny „Gwiazdkowy Anioł ”. 
W roku 2014 odbyło się 27 koncertów i spektakli teatralnych w wykonaniu zespołów zawodowych 
oklaskiwanych przez 3042 osoby. Wystąpiły zespoły: „Kobranocka”, „Vena Valley”, „Las 
Melinas”, „Capella Zamku Rydzyńskiego” kabarety: „Zalotka”, „Odin” i „Marcin Daniec”, 
wysłuchaliśmy ballad L. Cohena w wykonaniu Kuby Michalskiego i piosenek o miłości w 
wykonaniu duetu Koszałka – Woszczyna. 16 razy muzycy Filharmonii Zielonogórskiej wystąpili 
dla dzieci i młodzieży w formie lekcji umuzykalniających. W każdej lekcji brało udział średnio 120 
osób. Około 240 osób wysłuchało 3 koncertów odbywających się w ramach XVII Letniego 
Festiwalu Muzyki Organowej i Kameralnej Iłowa 2014. Na organach zagrali Waldemar 
Gawiejnowicz, Jerzy Kukla i Julian Gembalski. Długo oklaskiwany był koncert „Wieniawski 
Kwartet”. Odbyły się spektakle teatralne w wykonaniu aktorów Teatru Fama i Magic Show, 
program muzyczny dla dzieci  oraz spektakle z zakresu profilaktyki uzależnień kierowane głównie 
do dzieci i młodzieży. 
W roku 2014 odbyło się 11 koncertów amatorskich zespołów artystycznych ze szkół, których 
wysłuchało 1108 osób. Były spektakle „Calineczka” i „Czerwony kapturek” przygotowane przez 
Gimnazjum w Iłowej, programy artystyczne przygotowane przez Przedszkole Miejskie, a także 
impreza integracyjna Stowarzyszenia „Piękni życiem”. Odbyły się 3 koncerty w wykonaniu 
zespołów działających w GCKiS, w których wzięło udział 570 osób. Występował teatr „To i owo”, 
wokaliści i akordeoniści podczas Świątecznego Koncertu Kolęd oraz wszystkie formy artystyczne 
podczas XXII finału WOŚP.   
Trzy razy zespoły działające w  Gminnym Centrum Kultury i Sportu wyjeżdżały na występy i 
konkursy do Żagania, Szprotawy i Reischen. 
W bieżącym roku odbyło się 18 różnych form działalności rozrywkowo - wypoczynkowej, w której 
uczestniczyło 1540 osób. Były to zabawy: Mikołajkowa dla dzieci, karnawałowa i andrzejkowa dla 
seniorów, bale okolicznościowe, dyskoteki i wesela. Sala koncertowa GCKiS udostępniana była 
także na zabawy noworoczne i andrzejkowe dla dzieci ze szkół i przedszkola z Iłowej. 
Dziewięć razy Gminne Centrum Kultury i Sportu zorganizowało imprezy poza siedzibą placówki. 
Liczbę uczestników szacujemy na 4670 osób. Obok festynów: „Kwiaty Iłowej 2014” i „Pożegnanie 
lata z Marcinem Dańcem”, Dożynek, Sylwestra pod gwiazdami, Święta Niepodległości i Letniego 
Festiwalu Muzyki Kameralnej i Organowej GCKiS zorganizowało Transgraniczny Młodzieżowy 
Turniej Sportowy – wiosna 2014 na Orliku dla gimnazjalistów z Polski i Niemiec. Podczas ferii 
zimowych i wakacji przeprowadzone zostały warsztaty plastyczne, malowanie twarzy, zabawy 
taneczne, caraoke dla dzieci na świetlicach wiejskich. Do udziału we wszystkich konkursach i 
zawodach organizowanych przez GCKiS zapraszane były dzieci ze świetlic wiejskich w Czernej, 
Koninie Żagańskim, Czyżówku, Klikowie oraz Borowem. Podczas ferii zimowych dzieci pojechały 
do kina na film pt. „Tajemnica Zielonego Królestwa”.  
Podczas wakacji GCKiS zapewniło przewodnika turystycznego, który w niedziele oprowadzał 
turystów po Parku Dworskim. 
 



7 
 
Odbywały się odczyty, spotkania i inne formy aktywności kulturalnej. Spośród 94 spotkań, w 
których wzięło udział 4047 osób, na szczególną uwagę zasługują:  wernisaże wystaw, warsztaty 
artystyczne, szkolenia, pokazy, spotkania okolicznościowe organizowane przez różne instytucje w 
Gminnym Centrum Kultury i Sportu w Iłowej oraz spotkania zespołu interdyscyplinarnego. W 
GCKiS odbywały się także sesje Rady Miejskiej i Rady Młodzieżowej oraz śluby.  
Wśród innych form działalności kulturalnej obsługiwanych przez GCKiS należy wymienić 7 prób 
programów artystycznych zorganizowanych przez szkoły. Liczba uczestników tych prób szacowana 
jest na 124 osoby.  
Do udziału w zabawie z okazji Mikołaja zaproszone zostały dzieci ze świetlic wiejskich w Czernej, 
Koninie Żagańskim, Czyżówku, Klikowie i Borowem. Autobus zamówiony przez GCKiS 
przywiózł i odwiózł dzieci po wspólnej zabawie. 
W świetlicach wiejskich w Koninie Żagańskim, Klikowie, Czyżówku i Czernej odbywały się 
imprezy okolicznościowe, integracyjne dla mieszkańców organizowane przez Koła Gospodyń, 
sołtysów i rady sołeckie. Ponadto świetlice były  odpłatnie wynajmowane mieszkańcom. Oto 
zestawienie: 

 

Lp ŚWIETLICA LICZBA WYNAJMÓW 

1 CZERNA 12 

2 CZYŻÓWEK 4 

3 JANKOWA ŻAG. 2 

4 KLIKÓW  5 

5 KONIN 12 

 
 
W ramach posiadanych środków Gminne Centrum Kultury i Sportu doposażone zostało w 
instrumenty muzyczne, sprzęt komputerowy, zakupiony został warnik i wiata (blaszany garaż na 
węgiel) do Klikowa, zostały odmalowane sale GCKiS.  
Ze środków UE Euroregionu Sprewa-Nysa-Bóbr w kwocie 13593,19 euro, zrealizowany został 
projekt „Polsko-niemiecki plener malarski”. 
Z zaplanowanych na rok 2014 wydarzeń kulturalnych zrealizowane zostały wszystkie zamierzenia.  
W roku 2014 działalność kulturalną rozpoczęło 8 sekcji artystycznych oraz 4  
sekcje sportowe. Na umowę zlecenie, lub o dzieło, w GCKiS zatrudnionych jest 9 instruktorów, 
pracownik dozoru na Orliku, w sezonie grzewczym palacz w świetlicy w Klikowie oraz osoba z 
uprawnieniami do obsługi pieca co. w GCKiS. Od marca do listopada zatrudniony będzie animator 
sportu do prowadzenia zajęć na Orliku. 
Na podstawie umowy o pracę zatrudnionych jest 8 osób, 3 osoby w pełnym wymiarze godzin, 1 
osoba na ¾ etatu, 2 osoby na ½ etatu, 1 osoba na 3/8 etatu i 1 osoba na 1/8 etatu.   
  
Pan Edward Lesiak – Radny – dziękujemy Pani Dyrektor za wyczerpujące sprawozdanie, ale dla 
mnie osobiście brakuje w tym sprawozdaniu ile otrzymaliśmy na to pieniędzy i jak je 
wydatkowaliśmy. 

Pani Maria Żarska – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Iłowej – w tej chwili 
nie jestem przygotowana na sprawozdanie finansowe, takowe zostało złożone do budżetu, ale w tej 
chwili nie potrafię odpowiedzieć jak to kwotowo wygląda. W każdej chwili pani główna księgowa 
jak poda Pan termin kiedy Pan przyjdzie przygotuje materiały i będzie do dyspozycji. 

Pan Tomasz Słomiński – Radny – czy osoby, które biorą udział w zajęciach w domu kultury są 
ubezpieczone. 

Pani Maria Żarska – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Iłowej – razem z 
budynkiem mamy wykupioną polisę. 
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Pan Tomasz Słomiński – Radny – a jeżeli zajęcia odbywają się na hali sportowej, tam są zajęcia 
sportowe, biorą udział dorośli, dzieci, czy oni w jakiś sposób są ubezpieczeni. Jeżeli nie są to, czy 
są poinformowani o tym. 

Pani Maria Żarska – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Iłowej – osobnej polisy 
nie ma wykupionej, jest w jednej polisie ubezpieczenie NW razem z budynkiem. 

Pan Tomasz Słomiński – Radny – czyli osoby, które biorą udział w zajęciach na „Orliku”, czy na 
hali sportowej nie są ubezpieczone, tak? 

Pani Maria Żarska – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Iłowej – nie, przeze 
mnie nie. 

Pan Tomasz Słomiński – Radny – a poinformowane też nie są? 

Pani Maria Żarska – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Iłowej – nie, nie są. 

Pan Tomasz Słomiński – Radny – drugie moje pytanie jest takie, czy według Pani oferta domu 
kultury jest obecnie dostosowana do współczesnej młodzieży. 

Pani Maria Żarska – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Iłowej – jeśli chodzi o 
ofertę dla współczesnej młodzieży to rzeczywiście jest ona bardzo mała, ale też jakby nasze 
spostrzeżenia jeśli chodzi o oczekiwania młodzieży są też bardzo skromne, bo młodzież w okresie 
szkolnym powiedzmy, gimnazjaliści jeszcze korzystają z naszej oferty, natomiast młodzież 
ponadgimnazjalna jakby nie przejawia żadnej inicjatywy i my próbując jakiejkolwiek działania w 
ich kierunku wykonywać nie otrzymujemy z ich strony odzewu tzn. być może nie wiemy jakie są 
ich oczekiwania, bo nie potrafimy dotrzeć do tej grupy poza tym, że korzystają z zajęć sportowych, 
bo rzeczywiście z zajęć kulturalnych ta grupa młodzieży, młodzież szkół ponadgimnazjalnych 
niemalże nie korzysta. Jeszcze niedawno było kilka osób na zajęciach wokalnych, ale ostatnio już i 
te osoby nie przychodzą. 

Pan Tomasz Słomiński – Radny – a jaka jest szansa, żeby np. zorganizować dla naszej młodzieży 
tak bardzo popularną rozrywkę jak dyskotekę? Czy jest w ogóle szansa, jeżeli tak to co trzeba by 
było zrobić, jakie dodatkowe działania, żeby można było coś takiego zorganizować? 

Pani Maria Żarska – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Iłowej – jak 
najbardziej można zorganizować pod warunkiem, że będzie też grupa dorosłych, która podejmie się 
odpowiedzialności za tę młodzież. Tak jak odbywają się dyskoteki dla gimnazjum, dla szkoły 
podstawowej tak samo możemy zorganizować otwartą imprezę dla miasta, ale ja i moi pracownicy 
nie jesteśmy w stanie zadbać o bezpieczeństwo. Więc jeżeli ze strony dorosłych osób będzie taka 
deklaracja, że powiedzmy przychodzi pięcioro dorosłych osób najlepiej rodziców, to wtedy jak 
najbardziej możemy taką imprezę zrobić. Bo ja proszę Państwa daleka jestem od tego, żeby 
wynajmować firmę ochroniarską i trzepać dzieciakom  tornistry jak będą wchodziły na dyskotekę, 
to chyba nie o to też chodzi, ani ścigać po toaletach młodzież pijącą alkohol. 

Pan Waldemar Leszcz – Radny – wiadomo, że się robi tyle imprez, czy uroczystości na ile 
pieniędzy starcza, ale czy nie jest to za mało ogłaszane, bo ogłoszenie z tego co wiem jest przed 
domem kultury. Nie wiem, czy jest to ogłaszane w przedszkolach, w szkołach, w innych 
instytucjach. Wydaje mi się, że to mogłoby być szerzej ogłaszane. 

Pani Maria Żarska – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Iłowej – ale my 
standardowo, jeżeli jest plakat na potykacz to plakat w mniejszej formie dostarczany jest do 
przedszkoli, do szkół, informacja jest zamieszczana na stronie internetowej, to jest jakby w takim 
standardzie sposób reklamowania każdego działania. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – mam jeszcze pytanie do Pani 
Dyrektor, ponieważ słyszałem o programach unijnych dotyczących „Orlika” i animatorów sportu, 
czy można byłoby pozyskać środki na tą działalność, czy Pani coś na ten temat wie, czy 
interesowała się? 
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Pani Maria Żarska – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Iłowej – z tego co mi 
wiadomo to fundusze unijne na lata 2014 – 2020 jeszcze w tej chwili nie są uruchomione, jeszcze 
nie ma wytycznych do tych funduszy i sposób pozyskiwania zależy od tego jak zostaną określone 
wytyczne i jaki będzie nabór wniosków, jaki będzie formularz wniosku, na to wszystko czekamy 
jesteśmy w stałym kontakcie z Euroregionem, ponieważ ze środków Euroregionu organizowaliśmy 
w ubiegłym roku turniej na „Orliku” i inne imprezy tu w domu kultury, ale na tą chwilę nie ma 
ustalonych zasad rozdysponowania tych środków, więc na razie możemy tylko czekać. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – rozumiem, ale rozumiem 
jednocześnie, że jeżeli pojawią się jakieś programy, będziemy zabiegać o pozyskanie takich 
środków, żeby uatrakcyjnić ofertę. 

Pani Maria Żarska – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Iłowej – jak 
najbardziej. 

Pan Paweł Lichtański –  Burmistrz Iłowej –  myślę, że jesteśmy Państwu winni bardzo ważną 
informację, otóż GCKiS w Iłowej samo nie może być beneficjentem pieniędzy z Unii Europejskiej, 
ponieważ nie ma osobowości prawnej. 

Pani Maria Żarska – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Iłowej – może, Panie 
Burmistrzu może, jako jednostka budżetowa z małych projektów możemy. 

Pan Paweł Lichtański –  Burmistrz Iłowej –  ale w przypadku animacji na „Orliku” to 
prawdopodobnie nie można. 

Pani Maria Żarska – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Iłowej – jeżeli będą to 
środki z Euroregionu to jak najbardziej możemy, a jeżeli będą to duże projekty to wtedy nie, wtedy 
Gmina. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – ale przy współpracy z Gmina jak 
najbardziej. Chodziło mi tylko o zainteresowanie tymi programami, żeby jeżeli takie możliwości się 
pojawią, żeby skorzystać jeżeli to będzie możliwe. 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – nie może być beneficjentem, może być uczestnikiem 
innego programu, natomiast beneficjentem samodzielnie nie może być. 

Ad. II pkt 3  
Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 
 
Pan Zygmunt Sygnowski – Radny 
Chciałem zwrócić uwagę na bezpieczeństwo na  placach zabaw. W miejscowości Borowe plac 
zabaw znajduje się na środku linii wysokiego napięcia, gdzie rosną też bardzo duże dęby i podczas 
ostatniej wichury miałem okazję zaobserwować sytuację, jak te dęby biją po linii elektrycznej. 
Miałem okazję również spotkać się pracownikiem energetyki i pokazać mu ten problem, 
odpowiedział mi tak: wasz plac, wasze drzewa. A więc prosiłbym, żeby odpowiednie służby zajęły 
się tym problemem. 
 
Pani Maria  Żołnowska – Radna – mam pytanie do Kierownika ZGKiM Pana Kowalskiego, 
kiedy zostaną usunięte drzewa w Parku dokładnie w ogrodzie japońskim, które leżą nad rzeką i 
tworzą taki pomost między ulicą kolejową a tą wyspą. Boję się, że tam dzieci idące ze szkoły, czy 
do szkoły sobie w końcu wejdą na to drzewo, bo aż się prosi, żeby tam wejść. 
 
Pani Wiesława Gajda – Radna 

1) ja już po raz kolejny pytam o naprawę obiecaną dziury na ulicy Konopnickiej, tam jest 
pokaźna wyrwa. Nie dość, że ulica jest opłakanego stanu, można sobie uszkodzić poważnie 
samochód, 

2) ulica Żeromskiego, boczna  – chodzi o budynek 33 Państwa Chudzik, którzy twierdzą, że ta 
droga nie była nigdy naprawiana, są straszne dziury, 
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3) na cmentarzu powalone zostały drzewa, one nie zostały uprzątnięte przynajmniej do 
niedzieli. To też trzeba by sprawdzić. Tam niektóre drzewa chyba nadają się do wycięcia. Ja 
nie wiem jak to Państwo do tego podejdziecie, ale jeśli będą następne takie wichury może 
być znowu też niebezpiecznie. 

 
Pan Edward Lesiak – Radny  

1) na ostatniej sesji prosiłem Pana Burmistrza o szczegółowe rozliczenie opłaty za śmieci, nie 
otrzymałem, 

2) w budżecie na ten rok mamy zaplanowane 20 tys. zł na opracowanie dokumentacji 
związanej z koncepcją, planem budowy przydomowych oczyszczalni ścieków, chciałem się 
zapytać jakie są już podjęte prace, czy będą podjęte prace w ramach harmonogramu 
działania gminy w tym temacie, 

3) mam prośbę do Pana Burmistrza, żeby wystąpił z prośbą do Nadleśnictwa Lipinki o 
naprawę bieżącą drogi gruntowej, która biegnie z  Jankowej Żagańskiej do Kunic. 
Mieszkańcy Jankowej już wstępnie rozmawiali z Nadleśnictwem Lipinki i jest ustna zgoda, 
tylko proszą o oficjalne pismo w celu nadania biegu sprawie, 

4) czy w gminie zostało powołane centrum reagowania kryzysowego w związku z ostatnimi 
wichurami, które doprowadziły, że w niektórych miejscowościach nie było ponad dwie 
doby prądu, a nade wszystko nie było informacji ile tego prądu nie będzie, jakie się wiążą z 
tym konsekwencje. Bo jest to uciążliwe. Pani Sołtys była atakowana przez mieszkańców i 
ja, a wiedziałem tyle samo, co każdy z nas. A więc pytanie, czy było powołane centrum, czy 
właśnie  teraz centrum liczy te straty, liczy te szkody, czy można byłoby skorzystać z jakiś 
pieniędzy na skutek odniesionych strat. 

 
Pan Waldemar Leszcz – Radny – Członkowie Komisji Budżetu złożyli następujące wnioski: 
Pan Krystian Siudy złożył wniosek o:  
- utwardzenie części działki nr 78/1 (dołączono mapkę) w miejscowości Czyżówek wieś przy 
świetlicy. 
- wniosek o wystąpienie do Agencji Nieruchomości rolnej o uprzątnięcie i przywrócenie ładu i 
porządku na działce nr 1154/2 pomiędzy osiedlem Czyżówek a blokami na osiedlu przy ul. 
Borowskiej. ( dołączono mapkę). 
Pani Alina Jung złożyła wniosek rozważenia możliwości położenia chodnika na ulicy Drzymały 
mającego na celu oddzielenie części jezdnej drogi od części pieszej a tym samym poprawę 
bezpieczeństwa na tej drodze. 
Komisja złożyła  wniosek o zwrócenie się do Zarządu Dróg Publicznych o utrzymanie czystości na 
wszystkich drogach wojewódzkich całej gminy. 
Pan Waldemar Leszcz złożył wniosek o zwrócenie się do Zarządu Dróg Wojewódzkich o 
wytyczenie na  ulicy Żagańskiej w  części chodnika ciągu rowerowo-pieszego  lub dopuszczenie na 
tym chodniku ruchu rowerem w celu poprawiania bezpieczeństwa ruchu. 
 
Pan Krystian Siudy – Radny 

1) idąc jeszcze tropem tych wichur mam taką uwagę, którą przedstawiłem również na ostatnim 
posiedzeniu Komisji Budżetu – drzewo przy „Dino”, według mnie jest to realne zagrożenie 
dla osób korzystających lub przebywających w jego bezpośrednim sąsiedztwie, ponieważ 
jest to pęknięte drzewo w pół. Prosiłbym jeżeli jesteśmy właścicielem jako gmina tej działki 
to prosiłbym o uporządkowanie tego, natomiast jeżeli jest osoba, bądź podmiot tego gruntu 
właścicielem innym niż gmina, również zwrócenie się z wnioskiem o uporządkowanie tego 
w celu uniknięcia tragedii, 

2) mam jeszcze pytanie do Pana Burmistrza, na jakim etapie jest realizacja wniosku dot. 
wymiany słupów energetycznych przy ulicy Żagańskiej. 
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Pan Piotr Szymczak – Radny 
Poruszył kwestię bobrów na rzekach i poinformował, że bobry robią również tamy, zapory wodne 
w obrębie wsi nie tylko w kompleksach leśnych i rolnych i prawnie to wygląda tak, że mieszkaniec 
danej miejscowości nie może tego zniszczyć. W związku z tym pytanie, jak można to rozwiązać, 
gdzie można złożyć wniosek o rozebranie takiej tamy, czy są służby, które to rozbierają. W 
Szczepanowie i Wilkowiskach niewątpliwie problem bobrów jest już duży, a jeśli ktoś by to sam 
rozebrał może zostać ukarany. W związku z tym mam pytanie, jak to załatwić prawnie, legalnie. 
 
Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – Panie Burmistrzu ja mam też kilka 
spraw: 

1) występuję w imieniu mieszkańców ulicy Ogrodowej i Żakowa – sprawa dotyczy 
bezpieczeństwa na skrzyżowaniu Ogrodowa – dalej Traugutta – w poprzek Kolejowa. 
Chodzi o wyjazd z Ogrodowej, jest to takie miejsce dosyć niebezpieczne i mieszkańcy 
skarżą się, że często dochodzi do takich sytuacji niebezpiecznych. Chodzi o to, żeby w jakiś 
sposób poprawić tą sytuację. Ja wiem, że to nie są nasze drogi, bo jedna wojewódzka, druga 
jest powiatowa, ale może chociażby lustro postawione po przeciwnej stronie przynajmniej 
częściowo rozwiązało ten problem. W poprzedniej kadencji padały takie pomysły, żeby 
zwrócić się do Pana Babiszkiewicza z propozycją wykupienia kilku metrów kwadratowych 
tego rogu z prawej strony jadąc ulicą Ogrodową, gdyby można było ten żywopłot wówczas 
zlikwidować troszeczkę, wtedy widoczność byłaby większa, ale  jest to teren prywatny. W 
każdym razie można by było porozmawiać, czy Pan Babiszkiewicz ewentualnie zgodziłby 
się na ścięcie tego łuku i odsprzedanie z pięć metrów kwadratowych, 

2) druga sprawa dotyczy wiaty na terenie PKP z tym, że od razu zaznaczam, że nie oczekuję 
odpowiedzi dzisiaj, tylko prosiłbym o odpowiedź  na następną sesję. Jest to też problem 
znany od dawna, mieszkańcy oczekujący na pociąg nie mają gdzie się schować przy 
deszczowej pogodzie, wietrznej. Wiem, że to jest teren PKP, w poprzedniej kadencji Kolej 
wystąpiła do Gminy z propozycją oddania tego budynku, zostało to odrzucone, podobno 
było to nieopłacalne dla Gminy. Nie wiem może należałoby się jeszcze raz zastanowić na 
jakich warunkach, a w każdym razie docelowo na zasadzie dogadania się z Koleją może 
udało by się postawić jakieś zadaszenie, żeby oczekujący na pociąg mogli się skryć, 

3) następna sprawa jest podobna, żeby się zastanowić nad wiatą przystankową przy PKS-ie na 
ulicy Pułaskiego, co z tym zrobić, czy nie warto byłoby tam taką większą wiatę postawić, 
która by zabezpieczała oczekujących ludzi i podjąć decyzję co z tym budyneczkiem 
(sklepem) jak to ewentualnie wykorzystać, co z tym zrobić. To jest na pewno temat do 
przemyślenia i oczekiwałbym ewentualnych propozycji, czy wyjaśnień na następnej sesji, 

4) w swoim sprawozdaniu Pan wspomniał o projekcie „Piasta” – chciałbym zapytać wkład 
własny w ten projekt w jakiej wysokości byłby i kto by to ponosił, czy Klub, czy Gmina.  

 
Pan Paweł Lichtański –  Burmistrz Iłowej –  na pewno Klub, natomiast ja teraz nie jestem w 
stanie Panu powiedzieć jaka to jest kwota, jest to 15% tej kwoty, o której wspomniałem w 
sprawozdaniu. 
 
Pan Waldemar Leszcz – Radny  
Mam sugestię odnośnie ostatniej wichury i braku prądu w miejscowości. Taki był przypadek, że 
część miejscowości prąd miała w miarę z przerwami, a część nie miała prądu przez okres nawet 
kilku dni. Czy istnieje jakaś możliwość zdywersyfikowania w łączach stałych prądu, czy połączenia 
tych obwodów razem, żeby w przypadku pęknięcia jednego obwodu miejscowość miała jednolite 
zasilanie, a nie, że zasilanie jedna dzielnica ma, a druga dzielnica nie ma przez parę dni. 
 
Ad. II pkt 4 
Kolejny punkt obrad – zapytania, interpelacje przewodniczących organów wykonawczych 
jednostek pomocniczych.  
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Pan Władysław Kozłowski – Sołtys wsi Czyżówek 
Panie Przewodniczący, Szanowni Radni – już nie mam słów wypowiadać w interpelacjach i 
zapytaniach sprawy tej działki w Czyżówku. Ciągnie się to trzy lata, będzie czwarty rok. 
Otrzymałem informację 6 listopada, że w październiku 2014 roku został pozew skierowany do Sądu 
Rejonowego w Żaganiu w sprawie  Pana Maliszewskiego o usunięcia i przekazania nieruchomości. 
Przed sesją dzisiejszą zapytałem Pana Kowalskiego i mówił, że w miesiącu grudniu 2014 roku taki 
pozew został złożony do Sądu. Pytam się w tej chwili dlaczego są mylne informacje – dostaję na 
piśmie, że w październiku został złożony pozew do Sądu, w dniu dzisiejszym otrzymuję 
informację, że w grudniu. Mam na prawie 11 tys. złotych zakupiony sprzęt, urządzenia, 
(ogrodzenie, bramy, furtki) wszystko jest składowane. Panie Przewodniczący, Szanowna Rado i tu 
mówię do Pana Burmistrza również, jeżeli ta sprawa nie zostanie rozwiązana w przeciągu miesiąca, 
najdalej do końca lutego cały sprzęt przywożę do Urzędu Miejskiego i rezygnuje z funkcji, tak dalej 
być nie może. Jeżeli jest jakaś zjeżdżalnia Pana Maliszewskiego na gruncie Urzędu Miejskiego, to 
niech Urząd Miejski przekaże protokolarnie dla Rady, Sołtysa, my ogrodzimy, ale nie będziemy 
ruszać tej zjeżdżalni. Ogrodzimy, żeby zabezpieczyć, bo to leży, gnije sprzęt i urządzenia. 
Rozmawiałem z poprzednim Burmistrzem, z obecnym tu Panem Sekretarzem mówili kupować. To 
wszystko zostało załatwione, ile jeszcze będę czekać. Mnie wstyd jest, że ja na każdej sesji 
zabieram głos w jednej tylko sprawie, której nie można rozwiązać.  
 
Ad. II pkt 5 
Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) wyrażenia zgody na przyjęcie do gminnego zasobu nieruchomości, nieruchomości 
Agencji Nieruchomości Rolnych (Jankowa Żagańska) 

 Pan Janusz Kaniecki, Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej – Szanowni 
Państwo w dniu 14 października 2014 roku do Urzędu wpłynęło pismo mieszkańców budynku 54 w 
Jankowej Żagańskiej, w którym to piśmie proszą ci mieszkańcy o uregulowanie stanu prawnego 
dojazdu do ich posesji. Obecnie mieszkańcy tego budynku chcąc dojechać do drogi powiatowej 
muszą przejechać przez działki agencyjne oraz przez nasze drogi. Przychylając się do wniosku 
mieszkańców i chcąc rozwiązać problem dojazdu do ich posesji w ubiegłym roku Burmistrz Iłowej 
wystąpił do Agencji Nieruchomości Rolnych z prośbą o wstępne zaopiniowanie, czy też rozważenie 
możliwości przekazania na rzecz Gminy działek agencyjnych i pismem, które wpłynęło do nas w 
dniu 3 listopada 2014 roku Agencja Nieruchomości Rolnych poinformowała, że przychyla się do 
naszego wniosku i wskazała jednocześnie dokumenty niezbędne do nieodpłatnego przekazania 
przedmiotowych nieruchomości agencyjnych wśród, których jest m.in. uchwała Rady Miejskiej. 
Stąd też projekt, który macie Państwo przedstawiony. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

2) wyrażenia zgody na przyjęcie do gminnego zasobu nieruchomości, nieruchomości 
Agencji Nieruchomości Rolnych (Borowe) 

Pan Janusz Kaniecki, Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej – Szanowni Państwo 
wnioskiem z dnia 6 listopada 2014 roku Burmistrz Iłowej wystąpił z wnioskiem do Agencji 
Nieruchomości Rolnych o przekazanie części działki nr 145 w miejscowości Borowe. Wniosek 
uzasadnił tym, że część działki agencyjnej, o którą wnioskuje przylega do drogi gminnej i na części 
tej została wybudowana jezdnia asfaltowa w ramach zadania pn.”Kompleksowy program poprawy 
bezpieczeństwa na drogach gminnych”, czyli tzw. „Schetynówek”. Jezdnia została wykonana po 
śladzie istniejącej wyjeżdżonej drogi. Po jej wybudowaniu okazało się, że większa część jezdni 
znajduje się w działce agencyjnej. Przeniesienie jezdni wymagałoby przez Gminę Iłowa poniesienia 
wysokich nakładów finansowych, ponieważ na tym odcinku w granicach działki tej drogowej, czyli 
naszej występuje niestabilny grunt.  
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Pismem, które otrzymaliśmy od Agencji w dniu 21 listopada 2014 roku Agencja poinformowała, że 
przychyla się do naszego wniosku i wskazała jednocześnie dokumenty niezbędne do przekazania tej 
działki, wśród których jest m.in. uchwała Rady, której projekt Państwo macie. 

Pan Franciszek Przynoga – dlaczego nie sprawdzono tej działki przed wykonaniem jezdni w 
ramach „Schetynówek” tylko dopiero teraz po wykonaniu. 

 

Pan Janusz Kaniecki, Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej – może to był błąd, 
że nie sprawdziliśmy tego, ale byliśmy w stu procentach przekonani, że tak wyjeżdżona droga od 
kilkudziesięciu lat mieści się w granicach pasa drogowego. Dopiero po fakcie, czyli po 
geodezyjnym pomiarze powykonawczym okazało się, że niewielka część stanowi działkę 
agencyjną. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

3) wyrażenia zgody na przyjęcie do gminnego zasobu nieruchomości, nieruchomości 
Agencji Nieruchomości Rolnych (Kowalice) 

 Pan Janusz Kaniecki, Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej – Szanowni 
Państwo w dniu 12 grudnia ubiegłego roku do naszego Urzędu wpłynęło pismo ze Starostwa 
Powiatowego w Żaganiu z prośbą o uregulowanie poprzez nabycie w drodze komunalizacji mienia 
działki nr 488 w Kowalicach. Objęta przedmiotową uchwałą nieruchomość stanowi pas drogi 
rozdzielający działki gminne nr 32/1 i 32/3. Uważam, że nabycie jest jak najbardziej zasadne, żeby 
połączyć te nasze drogi gminne i załatwić temat. Do wniosku o komunalizację tej działki, o którą 
wystąpimy do Wojewody potrzebna jest przedmiotowa uchwała. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

4) wyrażenia zgody na przyjęcie do gminnego zasobu nieruchomości, nieruchomości 
Agencji Nieruchomości Rolnych (Iłowa) 

Pan Janusz Kaniecki, Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej – Szanowni Państwo 
w tym samym czasie, w którym wpłynęło pismo odnośnie działki w Kowalicach wpłynęło również 
drugie pismo dotyczące działki w Iłowej. Objęta uchwałą nieruchomość stanowi w części pas drogi 
ulicy Surzyna oraz w części pas zielony. Według planu zagospodarowania przestrzennego obszar 
ten jest opisany jako ulica zbiorcza (KZ) oraz tereny urządzeń obsługi pojazdów, czyli parkingi 
(KS). Nabycie nieruchomości nastąpi nieodpłatnie w drodze komunalizacji mienia, czyli jeżeli 
Państwo podejmiecie tą uchwałę to wystąpimy z wnioskiem do Wojewody o stwierdzenie nabycia 
w drodze decyzji komunalizacyjnej.  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – od razu proszę o udzielenie 
odpowiedzi na pytania komisji, które były sformułowane w sprawozdaniu. 

Pan Janusz Kaniecki, Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej – pierwsze pytanie 
było takie, czy jest ustanowiona służebność gruntowa na tej działce – nie ma takowej. Kolejne 
pytanie było odnośnie statusu kiosku, który mieści się w granicach tej działki tzn. statusu prawnego 
gruntu pod kioskiem – defakto ten grunt obecnie nie stanowi pasa drogi wojewódzkiej, jest 
zawiadywany przez Starostę Żagańskiego i powinna być podpisana umowa dzierżawy gruntu pod 
tym kioskiem – takowej umowy w ogóle nie ma. Zacząłem drążyć temat, dodzwoniłem się do 
„Ruchu” w Warszawie okazało się, że nie do końca zgodnie z prawem wydana jest decyzja na 
zajęcie pasa drogowego przez Zarząd Dróg Wojewódzkich – takowej decyzji w ogóle nie powinno 
być wydanej, ponieważ ta działka na dzień dzisiejszy nie stanowi pasa drogowego drogi 
wojewódzkiej. Jeszcze były jakieś pytania? 
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Pani Ilona Krawczyk – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – tak, czy jest możliwość 
podzielenia na dwie tej działki. 

Pan Janusz Kaniecki, Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej – jest wiele 
możliwości – hipotetycznie, jeżeli przejmiemy jako Gmina tę działkę, czyli staniemy się 
właścicielem tej działki możemy ją jako całość zaliczyć do kategorii dróg publicznych gminnych 
lub też możemy zaliczyć część, czyli możemy podejmując uchwałę o zaliczeniu tej działki do 
kategorii dróg gminnych określić, że jakaś tylko jej część będzie wchodziła w skład drogi gminnej, 
natomiast pozostała część  nie będzie stanowiła drogi publicznej. Chciałem jeszcze dodać, bo tego 
nie powiedziałem, a to jest ważna informacja, że według ewidencji gruntów działka w całości jest 
zapisana jako droga, czyli jest drogą.  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – jaka jest sytuacja mieszkańców 
tych budynków teraz przy tym stanie prawnym, a jaka będzie po przyjęciu uchwały. 

Pan Janusz Kaniecki, Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej – na dzień dzisiejszy 
te budynki nie mają bezpośredniego dostępu do drogi publicznej, nie ma ustanowionej służebności, 
taka jest sytuacja prawna. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – a po przyjęciu przez nas uchwały? 

Pan Janusz Kaniecki, Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej – po podjęciu 
uchwały są dwie możliwości, czyli albo zaliczamy całą działkę do kategorii dróg gminnych wtedy 
służebności nie trzeba ustanawiać, lub jeżeli będzie część działki zaliczona do kategorii dróg 
gminnych (jeżeli będzie taka potrzeba i będzie wniosek ze strony właścicieli tej nieruchomości – 
dawnego ZGKiM) to wtedy Burmistrz może jako reprezentant właściciela, czyli Gminy Iłowa 
ustanowić w formie aktu notarialnego stosowne służebności.  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – w każdym razie tak, żeby było 
jasne – podjęcie przez nas uchwały w żaden sposób nie pogorszy sytuacji mieszkańców przy tej 
działce, raczej możemy naprawić sytuację jeśli chodzi o dostęp do drogi publicznej, bo w tej chwili 
to nie jest uregulowane. 

Pan Janusz Kaniecki, Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej – wszystko jest 
związane z Państwa decyzjami, jeżeli my przygotujemy dla Państwa projekt uchwały dotyczący 
zaliczenia całej działki do kategorii dróg gminnych, (publicznych) jeżeli Państwo taką uchwałę 
podejmiecie to sprawa będzie po prostu rozwiązana. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – czyli taka logiczna konsekwencja 
podjętej ewentualnie dzisiaj decyzji. 

Pan Janusz Kaniecki, Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej – natomiast jeśli 
chodzi o sytuację kiosku to wszystko zależy od tego w jakim kierunku pójdziemy. Jeżeli zaliczymy 
tą całą działkę do kategorii dróg gminnych, jeżeli w tym roku zostanie ta uchwała podjęta (do końca 
trzeciego kwartału) to ta działka stanie się drogą publiczną dopiero od 1 stycznia przyszłego roku i 
wtedy my będziemy zmuszeni jeżeli  będzie taki wniosek ze strony „Ruchu”,  (bo może ten kiosk 
rozebrać)  wtedy wydamy jako Gmina, jako zarządca drogi gminnej decyzję na zajęcie pasa 
drogowego i „Ruch” będzie nam płacił za zajęcie pasa drogowego. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – kiosk będzie stał legalnie. 

Pan Janusz Kaniecki, Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej – tak. 

Pan Franciszek Przynoga – Radny – na sesji we wrześniu 2014 roku również była ta uchwała 
przedstawiana i Rada odrzuciła ten projekt uchwały, nie będę tutaj wnikał w szczegóły, że po 
długich dyskusjach, jednak były Burmistrz na samym końcu uzasadnił tak cytuje: „tutaj wystąpiła 
taka sytuacja, na którą w tej chwili dopiero zwrócono uwagę, iż przejmując działkę, która nie jest 
drogą sąsiednie nieruchomości tracą dostęp do drogi publicznej, czyli te wszystkie wzdłuż ulicy 
Żagańskiej nie będą miały dostępu do drogi publicznej z tego względu, że ta działka nie ma 
charakteru drogi. Jeżeli chodzi o ciąg budynków po byłym ZGKiM zostaje on oddzielony od drogi 
naszą działką. Tak więc prosiłbym o nieprzyjmowanie tej uchwały.”  
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Bo to się kłóci, żeby nie było tak, że przyjmiemy tą działkę i się okaże, że nikt nie będzie miał 
dostępu.  

Pan Janusz Kaniecki, Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej – to były słowa 
Burmistrza, a przed chwilą usłyszał Pan moje słowa.  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – rozumiem, że stan prawny 
wygląda tak jak to przedstawił Pan przed chwilą, czyli teraz nie ma dostępu. 

Pan Janusz Kaniecki, Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej – tak, jest taki stan 
prawny, są takie rozwiązania jak powiedziałem. To wszystko zależy od Państwa. Jest wniosek 
Starostwa Żagańskiego, możecie Państwo podjąć tą uchwałę, jeśli nie podejmiecie dalej będzie to 
Skarbu Państwa. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – proszę Państwa istotne jest to, że w 
tej chwili faktycznie nie ma dostępu do drogi publicznej, teraz nie ma, a my podejmując tą uchwałę 
i potem konsekwentnie kolejną doprowadzimy do uregulowania tego. 

Pan Janusz Kaniecki, Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej – też musicie mieć 
Państwo świadomość tego, że ulica Surzyna jest drogą gminna 

Pan Franciszek Przynoga – Radny – a odcinek od Surzyna do Biblioteki to jest droga 
wojewódzka, tak? 

Pan Janusz Kaniecki, Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej – to co jest poza 
zielonym pasem to jest pas drogi wojewódzkiej 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – ale chodzi o to, że Zarząd Dróg 
Wojewódzkich zrzekł się tego pasa, tak? 

Pan Janusz Kaniecki, Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej – nie tyle zrzekł 
tylko uregulował status prawny pod swoją drogą i po prostu wydzielono to co jest niezbędne dla 
funkcjonowania drogi wojewódzkiej, to co już powtarzałem poprzednio tj. tzw. resztówka i ona 
została na Skarbie Państwa, a nieruchomościami Skarbu Państwa zgodnie z ustawą o gospodarce 
nieruchomościami zawiaduje Starosta Żagański. I dlatego też Starosta Żagański wystąpił do nas z 
pismem, z taką propozycją, by Gmina przejęła ten teren. 

Pan Franciszek Przynoga – Radny – ja mam pytanie, jak Pana wyjaśnienia odnoszą się do słów 
Pana Sekretarza, który na Komisji Rewizyjnej mówił, że jeżeli przejmiemy tą działkę nie będzie 
dostępu do drogi wojewódzkiej, tak Pan powiedział prawda? 

Pan Roman Andzel – Sekretarz – ale teraz jest już wyjaśnione to wszystko, wiemy na czym 
stoimy w tej chwili. 

Pan Janusz Kaniecki, Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej – jeżeli przejmiemy 
tą działkę, to albo w całości zaliczymy do kategorii dróg gminnych i wtedy nie ma problemu 
ustanawiania służebności. Jeżeli w części ją zaliczymy do kategorii dróg gminnych, tylko na tym 
przebiegu fizycznej ulicy Surzyna, to wówczas jeżeli będzie taka potrzeba, to będziemy musieli 
ustanowić odpowiednie służebności drogowe dla tej nieruchomości, bo to są trzy budynki 
wchodzące w skład jednej nieruchomości, a tu dla nieruchomości ustanawia się służebność, a nie 
dla budynków.  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – rozumiem, że teraz dopiero jest 
prawdziwy stan prawny nam przekazany, wcześniejsze były to błędne informacje, do końca nie 
zostały sprawdzone. 

Pan Janusz Kaniecki, Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej – poprzednio były 
obawy. 

 

 



16 
 
Pan Roman Andzel – Sekretarz – proszę Państwa na komisji było wiele rzeczy powiedzianych 
odnośnie tej działki. Wszystkie pytania zostały zapisane i w tej chwili jest już odpowiedź na te 
wszystkie pytania. Jeśli chodzi o decyzję, w tej chwili stan prawny mamy jasny, czyli w tej chwili 
już te nieruchomości nie mają dostępu do drogi publicznej, a więc te obawy, że jeżeli my 
przejmiemy i ktoś z tych właścicieli będzie miał wątpliwości, że jego działka straciła wartość, o 
czym ja na komisji mówiłem, to teraz nie ma tego zagrożenia, ponieważ już w tej chwili te 
nieruchomości zostały pozbawione dostępu do drogi publicznej. Teraz mamy dwa wyjścia, 
przejmujemy i próbujemy uregulować, albo odrzucamy i pozostaje tak jak do tej pory. Jeżeli 
przejmiemy, to później znowu będzie Państwa pytanie w jakiej części my tą działkę uznamy jako 
drogę publiczną, bo ona będzie jako droga nasza, jako gmina, natomiast chcę Państwu powiedzieć, 
że drogi gminne mają dwojaki charakter, mogą być drogą publiczną lub drogą wewnętrzną. Jeśli 
chodzi o drogę publiczną to inne przepisy tutaj będą miały zastosowanie, szczególnie jeśli chodzi o 
kiosk. Bo jeżeli my całą działkę uznamy, że jest to droga publiczna, to nie można wydzierżawiać 
tego gruntu pod kiosk, bo będzie to niezgodne z przepisami. Natomiast można będzie wydać 
decyzję o zajęciu pasa drogi publicznej na inne cele nie związane z funkcjonowaniem drogi. Jeżeli 
natomiast ta część przy budynkach zostanie jako droga wewnętrzna, to budynki nie mają dostępu do 
drogi publicznej, a my możemy wydzierżawić już wtedy nie na zasadzie zajęcia pasa drogowego 
tylko na zasadzie normalnej dzierżawy pod kiosk. Czyli w zależności jakie będą następne decyzje, 
to jest kilka rozwiązań. Można bardzo wiele rzeczy tutaj zrobić. Czyli do Państwa teraz należy – na 
ten  moment decyzja, czy w ogóle zajmujemy się przejęciem, czy nie. Podjęcie tej uchwały nie 
mówi o tym, że to jest już nasze, to jest dopiero wstęp do próby przejęcia tej działki. To jest 
Państwa na razie opinia, czyli wyrażenie zgody, żebyśmy my to przejęli. Więc to nie jest jeszcze 
jednoznaczne, że my to przejmiemy. Dopiero Pan Burmistrz będzie musiał stosowny wniosek 
napisać  i w drodze decyzji ewentualnie dostaniemy tą działkę.  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – podsumowując dyskusję 
chciałbym jeszcze jedno pytanie zadać myślę, że radnym przede wszystkim chodzi o to, że 
przejmując tą działkę uregulujemy sprawy prawne mieszkańców tych budynków i dzierżawiącego 
kiosk na ich korzyść, tak? Przy podejmowaniu potem kolejnych już uchwał po prostu ich sytuacja 
jakby się poprawi w stosunku do tego co jest aktualnie, tak? 

Pan Janusz Kaniecki, Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej – jeszcze jedna 
ważna informacja, jak Państwo zauważyliście my cały czas utrzymujemy ten teren w czystości, 
wykaszamy, nikt inny się tym nie zajmuje.  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – wydaje mi się, że sytuacja może 
się jedynie poprawić. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 
za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 (Fr. Przynoga) 

5) o zmianie uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty targowej w drodze inkasa, 
określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso oraz wyznaczenia terminu 
płatności dla inkasentów 

Pan Roman Andzel –  Sekretarz Gminy omówił trzy kolejne projekty uchwał jednocześnie i 
poinformował, że Rada Miejska w Iłowej uchwałą nr 318/6/XL/14 z dnia 24 września 2014 r. 
w sprawie zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i wysokości 
wynagrodzenia za inkaso wyznaczyła na terenie gminy na terenie sołectwa Borowe inkasenta 
w osobie Pani Teresy Kwiatkowskiej - sołtysa Borowego. 
W dniu 11 listopada 2014 r. Pani Teresa Kwiatkowska złożyła rezygnację z pełnienia funkcji 
inkasenta w 2015 roku. 
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W dniu 22 grudnia 2014 r. mieszkaniec miejscowości Borowe, Pan Stanisław Kwiatkowski, wyraził 
pisemną zgodę na pełnienie inkasenta podatków i opłat lokalnych w 2015 roku. Ponieważ 
wyznaczenie inkasentów należy do wyłącznej właściwości rady gminy, przedstawiony projekt 
uchwały wprowadza zmianę w uchwale nr 318/6/XL/14 w zakresie dotyczącym osoby inkasenta 
w sołectwie Borowe. 
Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Lubuskiego, gdyż stanowi ona akt prawa miejscowego. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

6) o zmianie uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty od posiadania psów w drodze 
inkasa, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

7) o zmianie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa, 
wyznaczenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

8) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie podziału gminy Iłowa na stałe okręgi 
wyborcze oraz ustalenia ich granic, numerów i liczby radnych wybieranych w każdym 
okręgu 

Pan Roman Andzel –  Sekretarz Gminy – omówił jednocześnie cztery projekty uchwał i 
poinformował, że zgodnie z art. 16 ustawy o ogłaszaniu aktów normatywnych i niektórych innych 
aktów prawnych teksty jednolite aktu normatywnego innego niż ustawa ogłasza się nie rzadziej niż 
raz na dwanaście miesięcy jeżeli był on nowelizowany. Co to oznacza, jeżeli były podejmowane 
jakieś uchwały o zmianie aktu normatywnego to w ciągu dwunastu miesięcy Rada jest obowiązana 
ogłosić tekst jednolity tej uchwały. A więc tekst jaki obowiązuje w danym momencie. Analizując 
cały 2014 rok czterokrotnie były nowelizowane akty prawa miejscowego przez Radę. I tak była 
nowelizowana uchwała o podziale na stałe okręgi wyborcze Gminy Iłowa, podobnie były obwody 
głosowania, była też opłata od zajęcia pasa drogowego oraz w sprawie wydzierżawiania gruntów 
komunalnych. Zgodnie z przyjętą procedurą, bo ten przepis wszedł cztery lata temu, zwyczajem jak 
gdyby stało się, że teksty jednolite zostają przedstawione na posiedzeniu Rady na pierwszej sesji w 
danym roku. A więc dlatego są przedstawiane te cztery uchwały o tekście jednolitym. Nie będziemy 
ogłaszać tekstów jednolitych w ciągu roku tylko po prostu na jednej z tych pierwszych sesji w 
danym roku. Teksty jednolite aktów normatywnych innych niż ustawa ogłasza organ właściwy do 
wydania aktu normatywnego, a więc w tym wypadku Rada Gminy. Teksty jednolite ogłaszane są w 
formie obwieszczenia w dzienniku urzędowym województwa lubuskiego i to stanowi tekst do 
powoływania się przy korzystaniu z tych uchwał. W przypadku tych czterech uchwał tekst 
obwieszczenia stanowi załącznik do uchwały, więc to jest tekst uchwały w takim brzmieniu jaki on 
jest na dzień dzisiejszy.  

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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9) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie podziału gminy Iłowa na stałe obwody 
głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 
wyborczych 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

10) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie zasad wydzierżawiania gruntów 
komunalnych 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

11) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie opłat za zajęcie pasa drogowego 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. II pkt 6 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej.   
za przyjęciem protokołu głosowało – 14 radnych   
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
 
Ad. II pkt 7 

Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – może połączymy kilka interpelacji w jednym punkcie, 
ponieważ wielu radnych wskazywało na podobny problem – wycinkę drzew, wskazując 
jednocześnie miejsca, w których powinniśmy się zainteresować szczególnie. Były wskazania 
dotyczące parku, cmentarza, czy też drzewa przy sklepie „Dino”. Jeśli chodzi o drzewa w parku 
sytuacja jest o tyle skomplikowana, że my sami nie możemy takiej decyzji podjąć o wycince tych 
drzew, gdyż one już zostały przewrócone przez żywioł, a dodatkowo sprawę komplikuje jeszcze 
fakt, że drzewa rosły przy brzegu rzeki, czyli właścicielem tych drzew jest Lubuski Zarząd 
Melioracji i Urządzeń Wodnych, który po naszej informacji zwraca się z wnioskiem do 
Konserwatora Zabytków o wydanie decyzji, pozwolenie na wycięcie tych drzew. Z uzyskanych 
informacji wiem, że jutro jest taka wizja lokalna Konserwatora Zabytków i te drzewa zostaną 
wycięte. Odnośnie drzew na cmentarzu proszę Pana  Kierownika ZGKiM o streszczenie. 

Piotr Kowalski – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej – 
jeżeli chodzi o drzewo na cmentarzu, ono zostało zwalone w czasie tej pierwszej wichury, my dnia 
następnego zrobiliśmy dokumentację fotograficzną, wystąpiliśmy do Konserwatora Przyrody 
dlatego, że drzewo było w całości porośnięte bluszczem. Zostało usunięte na bok przy krawężniku i 
czekaliśmy na decyzję, w międzyczasie złodzieje nie próżnowali i cichaczem ręcznie w nocy 
pocięli i wynieśli, zostawili nam kupę kory i bluszczu. Z kolei zrobiliśmy następną dokumentację 
fotograficzną tej kory i bluszczu i po tej dokumentacji kazałem uprzątnąć korę i bluszcz i jest aleja 
uprzątnięta. Wczoraj i dzisiaj był podnośnik na cmentarzu i dokonywał przeglądu tego 
drzewostanu, które zostało naruszone i tam bardzo dużo takiego posuszu jeszcze i gałęzi zostało 
wycięte.  
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Dzisiaj było zwożone. Chciałem tylko dodać do tego co Pan Burmistrz powiedział, że to co leży w 
wodzie to jest po pierwszej wichurze i zaraz na drugi dzień byliśmy zrobić dokumentację, 
obcięliśmy tylko zgodnie z sugestią czubek, który leżał na chodniku, żeby nie tarasował przejścia i 
wniosek został skierowany do Pana Czajkowskiego. Na tym drzewie na szczęście nie ma bluszczu, 
bo drzewo, które zwaliło się kiedyś w ogrodzie japońskim było porośnięte bluszczem więc oprócz 
zwykłej decyzji Konserwatora Zabytków jeszcze Konserwator Przyrody się wypowiadał i trwało to 
dwa miesiące.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – zapytanie Pana Zygmunta Sygnowskiego w sprawie placu 
zabaw i drzew, które się tam znajdują – proszę Pana Wojciecha Kaczmarskiego Kierownika 
Referatu Gospodarki Komunalnej o zreferowanie tego zagadnienia. 

Pan Wojciech Kaczmarski Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – sprawa tej linii 
energetycznej i gałęzi na linii energetycznej przy placu zabaw w Borowem była zgłaszana w 
poniedziałek pierwszy raz do Energetyki. Energetyka prosiła o wyrozumiałość, bo mieli pilniejsze 
sprawy związane z przywracaniem prądu w zabudowaniach mieszkalnych. W dniu wczorajszym 
ponowiliśmy to zgłoszenie i wczoraj pojechała ekipa z Energetyki. Bez wyłączenia prądu nie udało 
się usunąć tych gałęzi. Jutro będę próbował zsynchronizować termin wycinki  gałęzi nad tym 
placem zabaw z wyłączeniem prądu. Także myślę, że w przyszłym tygodniu sprawa będzie 
załatwiona. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – co do zapytania Radnej Pani Wiesławy Gajdy w sprawie 
wyrwy, zapadnięcia się drogi przy ulicy Konopnickiej proszę o odpowiedź również Pana Wojciecha 
Kaczmarskiego Kierownika Referatu Gospodarki Komunalnej. 

Pan Wojciech Kaczmarski Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – jeżeli chodzi o 
zapadlisko w ulicy Konopnickiej czekamy na wycenę przedsiębiorcy, który tematem się zajmie. Z 
tego co dowiedziałem się w przyszłym tygodniu będziemy mieli wycenę i sprawa będzie 
załatwiona.  

Janusz Kaniecki – Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej UM – chcemy się 
kompleksowo zająć tym tematem nie tylko tą zapadliną, tam jest wiele tych zapadlin. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – docelowy termin załatwienia 
problemu można podać mieszkańcom, kiedy to zostanie już zakończone? 

Janusz Kaniecki – Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej UM – termin na 
wykonanie każdej pracy jeżeli ona nie jest skomplikowana to jest dwa tygodnie.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – co do ulicy Żeromskiego, tego łącznika pomiędzy ulicą 
Kolejową a ulicą Żeromskiego sprawa jest o tyle prosta, że czekamy na decyzję i informację o 
sytuacji poprzetargowej w Urzędzie Wojewódzkim, ponieważ ten łącznik jest wpisany we wniosku 
„Schetynówek”. Jest jednym z elementów właśnie „Schetynówek” i jeżeli uda się myślę, że w 
okolicach marca, kwietnia już będziemy mieli informację, czy udało nam się załapać na pieniądze, 
które po przetargu zostaną przekazane gminom, które są na liście rezerwowej. Przypomnę Państwu, 
że jesteśmy na trzecim miejscu na liście rezerwowej, ale nie jesteśmy jedyną gminą, która jest na 
trzecim miejscu, jeszcze są inne trzy gminy również na trzecim miejscu. Jeżeli znowu ktoś Panią 
zapyta o sprawę, która rzeczywiście ciągnie się od lat proszę powiedzieć, że poprzednie władze 
miasta już o tym pomyślały i wpisały do wniosku do „Schetynówek” i złożyły w Urzędzie 
Wojewódzkim i czekamy teraz na rozstrzygnięcia poprzetargowe. 

Zapytania Pana Radnego Lesiaka – jeśli chodzi o analizę dotyczącą wywozu śmieci na terenie 
gminy, ja tylko przypomnę, że złożył Pan interpelację na ostatniej sesji. Czyli od ostatniego dnia 
grudnia minęło dopiero piętnaście dni, my też musimy mieć czas, żeby to przeanalizować. 
Rozumiem, że interesuje Pana cały okres od momentu kiedy została podpisana umowa tj. lipiec 
2013 rok – do końca roku 2014. Ja myślę, że to byłby pełen obraz, gdyż wspominałem Panu, że 
rozmawialiśmy z Wiceprezesem Zakładu Usługowego „Zachód” Spółki, która zajmuje się 
wywozem nieczystości z terenu naszej gminy, jesteśmy umówieni na spotkanie, będziemy mieli 
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również do Niego pytania i chcielibyśmy, żeby te odpowiedzi, które On nam udzieli znalazły się w 
tej analizie, o którą Pan prosił. W ten sposób chcielibyśmy tą sprawę rozwiązać. 

Jeśli chodzi o wniosek, w którym miałbym interweniować w sprawie utwardzenia drogi gruntowej 
pomiędzy Jankową a Kunicami, to jak najbardziej uzgodnimy czego konkretnie ma dotyczyć 
wniosek.  

Pan Edward Lesiak – Radny – oczywiście udział miejscowych ludzi w pomocy, we współudziale 
w remoncie jest pewny. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – oczywiście jest to bardzo ważna deklaracja myślę, że skoro 
Pan deklaruje publicznie na sesji to będę mógł tą informację również we wniosku do Nadleśnictwa 
zawrzeć, jeśli Pan pozwoli to też to wykorzystamy. 

Jeśli chodzi o zapytanie Pana Radnego Waldemara Leszcza w sprawie utwardzenia części działki 
przy świetlicy w Czyżówku o tyle jest to trudne dla Gminy, że jest to teren Powiatu Żagańskiego i 
jeżeli do tej pory nie było takiego wniosku (w tej chwili trudno jest mi się odnieść, czy poprzednie 
władze występowały z takim wnioskiem) wystąpimy z zapytaniem jakie są szanse, żeby to zrobić, 
bo rzeczywiście jest taka potrzeba. 

Odpowiadając dla Pana Radnego Lesiaka w sprawie oczyszczalni przydomowych zrobiliśmy 
wstępne zapytania do firm, które mogłyby podjąć się opracowania koncepcji funkcjonowania nie 
tyle przydomowych oczyszczalni ścieków co w ogóle koncepcji rozwiązania problemu 
skanalizowania gminy lub wykonania części przydomowych oczyszczalni ścieków. Czyli 
kompleksowej koncepcji tego w jaki sposób ten problem miałby być rozwiązany.  

Jeśli chodzi o zapytanie Pana Radnego Waldemara Leszcza w sprawie ciągu rowerowego przy ulicy 
Żagańskiej tutaj jak najbardziej jesteśmy gotowi wystąpić z wnioskiem do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich. Jeżeli będzie to niemożliwe to prawdopodobnie złożymy też wniosek o to, żeby 
chodnik był również miejscem do jazdy rowerem, tak jak to się stało w przypadku ulicy Traugutta 
m.in. Czyli są to jakieś rozwiązania połowiczne, one nie są może perfekcyjne, ale też to tak 
funkcjonuje. 

Składano też interpelację w sprawie uporządkowania terenu pomiędzy osiedlem Czyżówek a 
osiedlem –  ulicą Borowską, to dotyczyło uporządkowania, tak? 

Pan Krystian Siudy – Radny – poprzez chociażby usunięcie tego co tam narosło przez te lata. 
Przez ten okres jak my wszyscy mieszkamy ta działka nie jest zadbana, nie było tam nic robione 
także spuje to wizerunek gminy.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – tak, ponieważ jest to działka Agencji Rynku Rolnego 
zwrócimy się z zapytaniem w sprawie możliwości uporządkowania tego terenu. Osiedle Czyżówek 
i osiedle ulica Borowska to największe skupisko mieszkańców w naszej gminie, a jest to jedno z 
brzydszych miejsc. Mówimy o tym co zarosło pomiędzy osiedlami, mówimy o budynku „Eskordu”, 
mówimy o obskurnej stacji PKP i całym tym otoczeniu, mówimy o ogrodnictwie opuszczonym, 
wygląda to fatalnie, a niemal sto metrów dalej jest piękny Park Dworski. Kontrast jest bardzo duży 
i bardzo widoczny. Wielu mieszkańców już się przyzwyczaiło do tego stanu. Oczywiście mamy 
ograniczone możliwości wpływu na to jak to wygląda, bo wspomniałem o miejscach, które w ogóle 
nie są naszą własnością. Ale w ramach naszych możliwości będziemy starali się poprawiać wygląd 
tych miejsc. 

Chodnik przy ulicy Drzymały – Pani Radna Alina Jung złożyła tą interpelację – na pewno się 
przyjrzymy temu, ocenimy jakie są koszty i przedstawimy informację jeżeli będziemy gotowi z 
odpowiedzią być może na najbliższej komisji. Jeżeli nie uda się zrobić tego w tym roku, to może 
jeżeli będzie kontynuowany program „Schetynówek” to być może wtedy wpisalibyśmy to zadanie. 

Jeśli chodzi o drzewo przy sklepie „Dino” – w tej chwili trudno nam jest powiedzieć czyj to jest 
teren, sprawdzimy to i wówczas będzie wiadomo jak się do tego tematu zabrać. 
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Jeśli chodzi o przypomnienie w sprawie słupów energetycznych – niestety właściciel jeszcze nie 
podjął decyzji, rozmawialiśmy telefonicznie z osobami, które decydują o tym, ale decyzji jeszcze 
nie podjęto. Oczywiście będziemy cały czas nalegać, naciskać i prosić o to, żeby to zostało zrobione 
biorąc pod uwagę warunki atmosferyczne, które teraz panują, to rzeczywiście może zagrażać 
bezpieczeństwu mieszkańców Iłowej. 

Pan Krystian Siudy – Radny – ja bym jeszcze może tak zasugerował ewentualnie, jeżeli to będzie 
nadal przeciągane proszę powiadomić Inspektora Nadzoru Budowlanego. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – w konsekwencji do tego pewnie dojdzie. 

Jeżeli chodzi o interpelację Pana Radnego Piotra Szymczaka w sprawie bobrów w rzece i budowy 
tamy zwrócimy się z wnioskiem do Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska z 
zapytaniem o możliwości wydania zezwolenia w tej sprawie. Każdorazowo należy zwrócić się z 
wnioskiem do Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska, żeby taką tamę usunąć. 

Złożył również interpelacje Pan Przewodniczący Wdowiak nie oczekując odpowiedzi od razu – 
jeśli chodzi o wiatę musimy się zorientować jakie są koszty, bo inaczej będzie wyglądała wiata na 
przystanku PKS, a inaczej przy budynku PKP, więc te koszty mogą być różne.  

Jeśli chodzi o usytuowanie lustra przy skrzyżowaniu ulic: Kolejowa – Traugutta – Ogrodowa to 
pewnie Państwo wiecie, że 20 stycznia rozpoczyna się inwestycja Zarządu Dróg Wojewódzkich na 
ulicy Kolejowej właśnie na tym odcinku, być może po złożeniu przez nas wniosku takie lustro po 
zakończeniu tej inwestycji tam powstanie. Na tym etapie na pewno zawnioskujemy o rozważeniu 
takiej możliwości po zakończonej inwestycji. 

Pan Krystian Siudy – Radny – Panie Burmistrzu przy okazji tego lustra chciałbym dodać, żeby 
we wniosku o umiejscowienie tam lustra zawrzeć dodatkowo jeszcze zastosowanie oznakowania 
świetlnego nad tym przejściem, czy przy przejściu dla pieszych, w ogóle w rejonie całego tego 
skrzyżowania bardzo często z tego przejścia korzystają nasze dzieci, które chodzą do szkoły 1-3. 
Wiemy, że są to dwie drogi wojewódzkie z powiatową i jest tam nasilony ruch pojazdów w 
związku z tym może warto byłoby wystosować również taki wniosek by to przejście było bardziej 
widoczne. W szczególności, że w okresie jesiennym nie ma co ukrywać od strony ulicy Ogrodowej 
lampa, która tam jest według mojej obserwacji jest niewystarczająca.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – mówi Pan, o którym przejściu dla pieszych, bo tam są w 
sumie cztery przejścia. 

Pan Krystian Siudy – Radny – znajdujące się już na ulicy Kolejowej, tutaj przy Panu 
Babiszkiewiczu, to właśnie w tym trójkącie. Znak świetlny ostrzegawczy jeden myślę, że 
załatwiłby sprawę.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – o tyle jest prościej z decyzją w tej sprawie, ponieważ 
oświetlenie przejść dla pieszych to zadanie własne gminy, więc to tylko ewentualnie na wniosek i 
za zgodą Zarządu Dróg Wojewódzkich takie oświetlenie moglibyśmy w tamtym miejscu ustawić. 
Myślę, że jest to słuszny wniosek.  

Co do interpelacji jeszcze jednej Pana Radnego Waldemara Leszcza w sprawie rozwiązania 
problemu przyłącza energetycznego w taki sposób, żeby uszkodzenie jednego nie powodowało 
uszkodzenia drugiego?  

Pan Waldemar Leszcz – Radny – nie, to jest dywersyfikacja po prostu. Kwestia jest taka jakie 
części Iłowej są zasilane z jakimi częściami linii np. linia Jankowa. Nie wiem, nie orientuję się. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – ja myślę, że to wszystko zależy od charakteru uszkodzenia 
linii. Pewnie takie systemy są instalowane w okolicy. Zastanawiam się w jaki sposób powinien być 
sformułowany wniosek do Energetyki z ramienia Gminy, z jakiej treści wnioskiem powinniśmy się 
zwrócić do zarządcy tej sieci energetycznej.  

Pan Waldemar Leszcz – Radny – kwestia jest taka jakie części Iłowej są zasilane z jakimi 
częściami linii np. linia Jankowa. Nie wiem, nie orientuję się. 
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Pan Paweł Lichtański – Burmistrz –  pewnie jest w tym jakaś logika, natomiast my chyba na to 
nie mamy wpływu, tak mi się wydaje. 

Pan Zygmunt Sygnowski – Radny – każda część Iłowej ma swój transformator, najczęściej kiedy 
są zrywane linie wysokiego napięcia siadają transformatory i tutaj jest problem dość poważny. Ja 
ostatnio obserwowałem bardzo dużo transformatorów poszło ze względu na porwanie linii 
elektrycznych. I tutaj jest problem, stąd nawet trzydniowe czekanie na prąd.  

Pan Waldemar Leszcz – Radny – z tego względu jedna część nie miała trzy dni prądu, a druga z 
przerwami. 

Pan Zygmunt Sygnowski – Radny – z innego transformatora zasilane były. 

Pan Waldemar Leszcz – Radny –  tak, ale można to jakoś zrobić, powiedzmy huta ma tak, że 
pada jedna linia to ma zasilanie z drugiej linii. Także ten sam dostawca, ale z innych łącz.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – wydaje mi się, że może warto byłoby zaprosić  kiedyś osobę, 
która odpowiada z Energetyki za Gminę Iłowa, żeby przyszła kiedyś na komisję i wytłumaczyła 
nam na jakiej zasadzie funkcjonuje system energetyczny na terenie naszej gminy i wtedy 
mielibyśmy obraz. Ja sobie zapisuje ten wniosek i wystąpimy z takim zapytaniem do zarządcy sieci 
energetycznej.  

Jeszcze jedno zapytanie miał Pan Radny Waldemar Leszcz w sprawie utrzymania czystości między 
innymi szczególnie na drogach wojewódzkich, które przebiegają przez teren Iłowej. Z moich 
informacji wynika, że w budżecie na rok 2014 i 2015 Sejmik Województwa nie wskazał środków 
na utrzymanie czystości na terenie chyba w ogóle Powiatu Żagańskiego na terenach dróg 
wojewódzkich. Oczywiście zadaniem każdego samorządowca z terenu Powiatu Żagańskiego jest 
sprawić, żeby takie działanie nigdy nie miało miejsca. My możemy albo sami posprzątać, albo 
zwrócić się z wnioskiem do Marszałka Województwa, ale i tak pewnie sami to posprzątamy, tak to 
wygląda z reguły, taka jest praktyka. 

Pan Waldemar Leszcz – Radny – tylko, że wtedy własne służby obciążane są dodatkowo. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – z tego co wiem, to nie możemy refakturować Zarządu 
Wojewódzkiego za wykonaną usługę.  

Co do interpelacji Pana Radnego Edwarda Lesiaka w sprawie centrum reagowania kryzysowego – 
rzeczywiście takie centrum nie zostało powołane na terenie naszej gminy, ale konsultowałem to z 
samorządowcami z Powiatu Żagańskiego i chyba żaden takiej decyzji nie podjął. Tak naprawdę 
wszyscy czekaliśmy na informację od Wojewody Lubuskiego, tam takie centrum na szczeblu 
województwa powstało, ponieważ takie było zalecenie Ministerstwa Spraw Wewnętrznych, żeby 
takie centra powstały na terenie każdego z województw biorąc pod uwagę anomalia pogodowe, 
które się w ostatnim czasie działy. My cały czas monitorowaliśmy, byliśmy w kontakcie ze 
służbami zarówno jeśli chodzi o Komendę Powiatową Straży Pożarnej, która koordynowała 
działania OSP na terenie Gminy Iłowa. Jeśli chodzi o Policję, Pogotowie Energetyczne, Pogotowie 
Gazowe to byliśmy w stałym kontakcie. Natomiast rzeczywiście przyznaję rację brakowało 
informacji kiedy te usterki, czy też awarie prądu zostaną usunięte i sposobu informowania, czy też 
komunikacji z mieszkańcami. Rzeczywiście tego zabrakło, musimy się zastanowić co zrobić, żeby 
takich sytuacji uniknąć, bo rzeczywiście nie można się było do nikogo dodzwonić. Jeśli chodzi np. 
o Pogotowie Energetyczne to był duży problem. Natomiast z tego co wiem wszystkie te służby 
pracowały tak jak należy, usuwały na bieżąco wszelkie uszkodzenia. Rzeczywiście moim zdaniem 
były takie momenty, w których zagrożone było bezpieczeństwo mieszkańców. 

Pan Edward Lesiak – Radny – metod jest wiele, żeby poinformować, chociażby każdy wóz 
bojowy straży pożarnej ma nagłośnienie, przejechał by po wsi i poinformował. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – tutaj problem był jeszcze inny, ponieważ zarządca sieci 
energetycznej nie był w stanie wskazać i poinformować dokładnie kiedy ten problem zostanie 
rozwiązany, stąd te przerwy w dostawie prądu, rzeczywiście sytuacja była niecodzienna. 
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Ad. II pkt 8 
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 
pomocniczych. 
Jeszcze jest jedna interpelacja, która wzbudziła tutaj na sali duże emocje – chodzi o interpelację 
Pana Sołtysa Kozłowskiego z Czyżówka – Panie Sołtysie, emocje są złym doradcą, spokojnie, my 
jesteśmy nową Radą, ja jestem nowym Burmistrzem, proszę nie oczekiwać, że jeśli coś nie zostało 
rozwiązane w ciągu trzech lat nagle zostanie rozwiązane w trzy tygodnie. Mówię to zupełnie ze 
spokojem i z szacunkiem do Pana Sołtysa bardzo proszę tutaj nie stawiać nas przed faktem 
dokonanym, nie stawiać sytuacji na ostrzu noża, że Pan zrezygnuje, ja na to nie pozwolę. Bardzo 
proszę o zachowanie spokoju, ja Pana serdecznie zapraszam jutro na spotkanie do Urzędu na 
godzinę dziesiątą. 

Ad. II pkt 9 

Zakończenie  obrad sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 
Wobec  wyczerpania się  porządku  obrad  Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady 
Miejskiej  zamknął  obrady V sesji  Rady Miejskiej  w Iłowej.  
 
Na tym protokół zakończono.  
Protokół zawiera 23  stron, ponumerowanych od 1 do 23. 
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